

## ROUNDTABLE DISCUSSION:

# “Why is my professor not black?”

*Thursday, 17 September, 16:00 - 18:00 pm*

Exzellenzcluster „Religion und Politik“ JO 101, Johannisstraße 4,  
48143 Münster

**With: Susheila Nasta | Karim Fereidooni | Shanell Johnson | Natasha  
A. Kelly | Emily Ngubia Kuria | Linda Supik | Vanessa Thompson**

As predominately white institutions, European universities play a key role in perpetuating structural racism. However, arguably secondary and tertiary education could also have a role in countering racism, questioning discrimination, and facilitating access for people of colour. These questions are pertinent in the emergent field of African European Studies and for the international **AfroEuropean Studies Network**, which holds its fifth biennial conference in Münster (16-19<sup>th</sup> September). In addition to talks on literature, politics, history, media, music, film, theatre, and arts, there will be author readings and public discussion forums. A highlight is the roundtable “**Why is my professor not black?**” chaired by Prof. Susheila Nasta (Open University) that engages with the issue of structural and institutional racism in the German education sector. Everyone is welcome to attend; the organisers aim at an engaging discussion with academics, activists, and the wider public.

For the roundtable, registration is not necessary and admission is free.

You can register for the entire conference here: <http://www.wwu.de/AFROEU2015/registration.html>

### **Podiumsdiskussion: “Why is my professor not black?”**

Europäische Universitäten tragen als mehrheitlich weiße Institutionen dazu bei, dass struktureller Rassismus aufrechterhalten wird. Stattdessen könnte Schul- und Hochschulbildung auch eine wichtige Aufgabe dabei spielen, Rassismen entgegenzutreten, Diskriminierungen zu hinterfragen und Zugänge für Menschen of Color zu ermöglichen. Diese Fragen sind signifikant für das emergente Feld der African European Studies. Vom 16 - 19. September 2015 tagt das internationale **AfroEuropean Studies Netzwerk** in Münster. Neben zahlreichen Vorträgen zu Literatur, Politik, Geschichte, Medien, Musik, Film, Theater und Kunst, wird es Autorenlesungen und öffentliche Diskussionsveranstaltungen geben. Ein Höhepunkt ist die von Prof. Susheila Nasta (Open University) moderierte Podiumsdiskussion „**Why is my professor not black?**“, die sich mit strukturellem und institutionellem Rassismus im deutschen Bildungssystem auseinandersetzt. Jede\_r ist willkommen teilzunehmen; die Veranstalter erhoffen sich eine intensive Diskussion.

Eine Anmeldung für die Podiumsdiskussion ist nicht nötig. Der Eintritt ist frei. Für die Konferenz können Sie sich hier anmelden: <http://www.wwu.de/AFROEU2015/registration.html>